

Advies van het Wetenschappelijk Comité voor de economische begroting over de post-mortemevaluatie van de middellangetermijnvooruitzichten

In het kader van de verplichting die is voorzien in de wet van 28 februari 2014 betreffende het Instituut voor de Nationale Rekeningen om elke drie jaar de in het eerste lid, letter g), bedoelde vooruitzichten te evalueren, heeft het Wetenschappelijk Comité voor de economische begroting kennisgenomen van het document ‘Evaluatie van de nauwkeurigheid van de middellangetermijnvooruitzichten van het FPB. Een update’.

Op 07/09/2017 brengt het Comité het volgende advies uit over deze studie:

1. De projecties worden beoordeeld op basis van gemiddelen over vier of vijf jaar waarbij voorspellingsfouten in het ene jaar die in het andere jaar kunnen compenseren. Die benadering komt het best overeen met de ambitie van de middellangetermijnvooruitzichten, i.e. eerder een correcte inschatting van de trends op middellange termijn maken dan van de cyclische bewegingen.
2. De historische projecties van de uitvoer, het bbp, de arbeidsproductiviteit en de beroepsbevolking vertonen een statistisch significante vertekening.
3. Die vertekening wordt voor de uitvoer en het bbp deels verklaard door de fouten in de projecties van het bbp en de invoer van onze handelspartners die worden opgesteld door de internationale organisaties (Europese Commissie, OESO en IMF).
4. De historisch waargenomen negatieve vertekening in de projecties van de beroepsbevolking wordt omgezet in een overschatting in de laatste edities die zijn opgenomen in de steekproef.
5. De meest recente edities van de vooruitzichten – die nog niet formeel kunnen worden geëvalueerd door een gebrek aan statistische gegevens – houden rekening met die historische vertekening van de productiviteitsgroei door een trendmatige groei te gebruiken voor de toekomst die meer aansluit bij de recente realisaties.

Avis du Comité scientifique sur le budget économique portant sur l'évaluation post mortem des perspectives à moyen terme

*Dans le cadre de l'obligation prévue par la Loi du 28 février 2014 concernant l'*Institut des comptes nationaux d'évaluer tous les trois ans les prévisions visées à l'alinéa 1er, littera g*), le Comité scientifique sur le budget économique a pris connaissance du document intitulé '*Évaluation de la précision des perspectives à moyen terme du BFP. Une mise à jour*'.*

En la date du 07/09/2017, le Comité émet l'avis suivant concernant cette étude :

1. Les projections sont évaluées sur la base de moyennes sur quatre ou cinq ans dans lesquelles les erreurs de prévision d'une année peuvent compenser celles d'une autre année. Cette approche correspond le mieux à l'ambition des perspectives à moyen terme, à savoir réaliser une estimation correcte des tendances à moyen terme plutôt que des évolutions cycliques.
2. Les projections historiques des exportations, du PIB, de la productivité du travail et de la population active présentent un biais statistiquement significatif.
3. Ce biais s'explique partiellement dans le cas des exportations et du PIB par les erreurs sur les projections du PIB et des importations de nos partenaires commerciaux produites par les organisations internationales (Commission européenne, OCDE et FMI).
4. Le biais négatif observé historiquement sur les projections de population active fait place à une surestimation dans les dernières éditions incluses dans l'échantillon.
5. Les éditions des perspectives les plus récentes, qui ne peuvent formellement pas encore être évaluées faute de données statistiques, prennent en compte ce biais historique sur la croissance de la productivité en utilisant une croissance tendancielle pour le futur qui est plus proche des réalisations récentes.